
Motivation for at søge formandskab i DPAS 

Som formand vil jeg med baggrund i høj faglighed, stabil forskningskarriere og gode kommunikative evner 

arbejde videre i den afgående bestyrelses retning for at sikre, at udførelse af vævsbaserede undersøgelser – 

herunder molekylærpatologiske analyser – fastholdes på Patologiafdelingerne, hvor fagekspertisen og 

beslutningskompetencerne til at samle komplekse biologiske informationer er tilstede. Jeg ønsker endvidere 

at bidrage til en offentlig, datadrevet diskussion af, hvordan anvendelsen af ressourcer i sundhedsvæsenet 

ikke blot risikerer at skævvrides af dyr medicin, men også af indførelse af dyre diagnostiske undersøgelser, 

hvor evidens for deres nytte i forhold til patientforløb og -behandling er uklar overfor eksisterende, billigere 

metoder. Vores indflydelse på, hvorledes ny teknologi (incl. molekylær patologi og AI) integreres i 

diagnostikken, drives dog efter min mening ikke kun af data, men også af synlighed. Jeg vil sammen med 

DPAS bestyrelse gerne arbejde på endnu større synlighed af patologer i nationale sammenhænge (incl. 

DMCGer og patientforeninger) samt overfor beslutningstagere og politikere, og ønsker at vi kan samle gode 

kræfter og ideer fra FYPA- og DPAS´ medlemmer.  

 

 


